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 .مقارنة بالشهر السابق %4.7بنسبة  للإنتاج الصناعي القياس ي العام الرقم ارتفاع •

 مقارنة بالشهر السابق.% 4.8بنسبة التعدين تاج الصناعي لقطاع الرقم القياس ي للإن ارتفاع •

 مقارنة بالشهر السابق. %3.8بنسبة الرقم القياس ي للإنتاج الصناعي لقطاع الصناعات التحويلية  ارتفاع •

         

للإنتاج الصناعي   لقياس يا  للرقم  البيان الصحفي  جلس الوطني للتخطيطالوطني بالأمانة العامة لم  الإحصاءمركز   أصدر

تفاصيل نمو  القطاعات الاقتصادية هذا المؤشر    حيث يعكس،  2018لمحسوب على سنة الأساس  ، وا2024  مارسلشهر  

المختلفة   التعدين  الصناعية  قطاع  وهي  له،  المحاجر المكونة  النسبية  و   واستغلال  و82.46أهميته  الصناعة قطاع    %، 

% ، 1.16هميته النسبية  أو  امدادات الكهرباء والغاز والبخار وتكييف الهواء%، وقطاع 15.85النسبية  أهميتهو التحويلية 

الماءوقطاع   القياس ي للإنتاج الصناعي    % 0.53النسبية  وبلغت أهميته     امدادات  قصير المدي   كمي  ؤشرم  ويعتبر الرقم 

في سلة مختارة من المنتجات الصناعية في فترة زمنية معينة، منسوبة إلى فترة زمنية مختارة يقيس التغيرات في حجم الانتاج  

 .تسمى فترة الأساس

 ،  2024من عام    مارسشهر    فينقطة  100.2الصناعيالرقم القياس ي للإنتاج  سجل   
 
 السابق  بالشهررنة  مقا  %4.7بنسبة    مرتفعا

( يوضح السلسلة 1)  البيانيوالرسم  ،  2023مقارنة مع الشهر المناظر من عام    %3.2بنسبة    انخفض بينما  (،  2024  فبراير)

( المقارنة الشهرية والسنوية 1جدول )يوضح  و ،  2024  مارسلى  إ  2023مارسمن    ونسب التغير الشهري   الزمنية للرقم القياس ي

   .2024 مارسللرقم القياس ي للإنتاج الصناعي لشهر 
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  الصناعي:للقطاعات المكونة للرقم القياس ي للإنتاج  الصحفي البيانتفاصيل                   

ويرجع    ،%4.8بنسبة    الرقم  ارتفاعلى  إ(،  2024  فبرايريشير الرقم القياس ي لهذا القطاع مقارنة بالشهر السابق )  :التعدين .1

  مجموعة   وارتفاع،  بنفس النسبة  النفط الخام والغاز الطبيعي  استخراج  وعةفي مجمفي الكميات المنتجة    الارتفاعذلك الى  

   %.4.5بنسبة  الانشطة الأخرى للتعدين واستغلال المحاجر

هذا   ى ، يعز %3.3  في هذا القطاع بنسبة  انخفاض( يلاحظ  2023  مارسبالمقارنة مع الشهر المناظر من العام السابق )و 

لمجموعة    %1.5بنسبة  و الطبيعي بنفس النسبة،    والغازالقياس ي لمجموعة استخراج النفط الخام    الرقمإنخفاض  الى  

 مارس لقطاع التعدين من    اتجاه الرقم القياس ي(،  2ويوضح الرسم البياني )  .للتعدين واستغلال المحاجر  الأخرى   الأنشطة

 . 2024 مارسإلى  2023

  حدث  وقد  (،2024  فبرايرالسهههههههههابق ) الشههههههههههر  عن  2024 مارس% في شههههههههههر 3.8  قدره ارتفاع : يلاحظالصننننننننناعة التحويلية .2

صههههههههههناعة  ، تلتها  %15.2صههههههههههناعة المنتجات النفطية المكررة بنسههههههههههبة   التالية:  في المجموعات الإنتاج  ارتفاع كمحصههههههههههلة ذلك

الفلزات  %، وصههناعة5.5بنسههبة    الإسههمنت ومنتجات المعادن اللافلزية الأخرى   ةصههناعو  %،7.6بنسههبة   المنتجات الغذائية

ومجموعة الطباعة واسههتنسههاا وسههائط  ،  %4.6المشههروبات بنسههبة   صههناعة، و %4.8الأسههاسههية( بنسههبة  القاعدية )المعادن  

وصههههناعة المواد الكيميائية والمنتجات ، %1.1واللدائن بنسههههبة منتجات المطاط  وصههههناعة،  %1.9الأعلام المسههههجلة بنسههههبة 

 .%1.0الكيميائية بنسبة 

 الرقم القيههاسههههههههههههه ي لقطههاع الصهههههههههههههنههاعههة  انخفضفقههد  ومن نههاحيههة أخرى وفي نفس القطههاع وعلى صهههههههههههههعيههد التغير السهههههههههههههنوي  

  صهههناعة  مجموعات التالية:لل الإنتاج  انخفاضوذلك نتيجة ،  (2023 مارسالمناظر ) عن الشههههر% 3.1بنسهههبة  التحويلية

 الطباعة واسههههههتنسههههههاا وسههههههائط الاعلام المسههههههجلة، تلتها مجموعة  %16.0الفلزات القاعدية )المعادن الاسههههههاسههههههية( بنسههههههبة  

صههههناعة منتجات  و ، %5.6صههههناعة المشههههروبات بنسههههبة  ، و %8.0المنتجات النفطية المكررة بنسههههبة  صههههناعة%، 9.1بنسههههبة  

  فقد حصل في للارتفاعبالنسبة أما  .%2.9المطاط واللدائن بنسبة 

  صهناعة%، و 1.6بنسهبة    صهناعة المنتجات الغذائيةو  ،%3.7الاسهمنت ومنتجات المعادن اللافلزية الأخرى بنسهبة    صهناعة

 .%0.3المواد الكيميائية والمنتجات الكيميائية بنسبة 

  .2024 مارس إلى 2023 مارسالرقم القياس ي لقطاع الصناعة التحويلية من اتجاه  (3)الرسم البياني  حويوض 

بنسهههههههههههههبة    (2024  فبراير) والشههههههههههههههر السهههههههههههههابق  2024 مهارسفي الانتهاج بين  ارتفهاع  لوحظ :إمندااات الكهراناو لالزناا لالب نار .3

الرسههم  ، ويوضههح%3.1بنسههبة   الانخفاض( كان 2023 مارسوعند المقارنة مع الشهههر المناظر من العام السههابق )%،  13.0

  .2024 مارس إلى 2023 مارس إمدادات الكهرباء والغاز والبخار منالرقم القياس ي لقطاع اتجاه  (4)البياني 

%، 5.3في الإنتهاج بنسهههههههههههههبهة    ارتفهاعلوحظ   (،2024  فبراير) مع الشههههههههههههههر السهههههههههههههابق  2024  مارسعنهد مقهارنة : إمدااات المينا  .4

 (5)الرسهههم البياني   %، ويوضهههح1.3بنسهههبة    الارتفاعكان   (2023 مارس)  المقارنة مع الشههههر المناظر من العام السهههابق وعند

  .2024 مارس إلى 2023 مارس المياه منإمدادات  الرقم القياس ي لقطاع اتجاه 

 

 www.psa.gov.qaتتوفر هذ  البيانات لغيرها من البيانات التفصيلية لالمؤشرات على الموقع الإلكترلني للجهاا:    

 
 
 
 

http://www.psa.gov.qa/
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Monthly  Industrial Production Index, IPI 

March, 2024 

(Base year 2018=100) 
 

• 4.7% Monthly increase in General IPI.   

• 4.8% Monthly increase in IPI of Mining sector. 

• 3.8% Monthly increase in IPI of Manufacturing sector. 

 

The National Statistics Center at the General Secretariat of the National Planning Council has issued the press 

release of industrial production index for March 2024, calculated using 2018 as a base year.  This indicator 

reflects the growth of details of the growth of the various industrial economic sectors that make up it, with a 

different relative weight they have, such “Mining and quarrying” 82.46%, “Manufacturing” 15.85%, 

“Electricity, gas, steam, and air conditioning supply” 1.16%, and “Water supply” 0.53%. It is also a short-term 

quantitative index that measures the changes in the volume of productions of a selected basket of industrial 

products over a given period with respect to that in a chosen period called the base period, it studies and 

analysis the economic level of the state, and the growth of various industrial sectors in economy index details. 

 

The Industrial Production index (IPI), March 2024 reached 100.2 point, increased by 4.7% compared to the 

previous month (February 2024), and decreased by 3.2%, when compared to the corresponding month in 

2023. Graph (1) illustrates the time series of the IPI and monthly rates of change during March of 2023 until 

March of 2024, and table (1) shows the monthly and annual comparison of the Industrial Production Index 

March 2024.   
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         Details of the press release for the sectors that make up the industrial production index : 

1. “Mining”: The index of this sector showed an increase by 4.8% compared to the previous month (February 

2024), due to the increase  in the quantities of "crude oil petroleum and natural gas" with the same 

percentage, while “Other mining and quarrying" increased by 4.5%.  

 When compared to the corresponding month of the previous year (March 2023), the IPI of Mining decreased 

by 3.3%, due to the decrease in the quantities of "crude oil petroleum and natural gas" with the same 

percentage, while “Other mining and quarrying" decreased by 1.5%. Graphs (2) shows the trends of monthly 

IPI in the mining sector during March 2023 until March 2024. 

2. “Manufacturing”: The index of this sector showed an increase by 3.8% compared to the previous month 

(February 2024), The groups showed an increase include: “Manufacture of refined petroleum products” by 

15.2%, followed by “Manufacture of food products” by 7.6%, “Manufacture of Cement and other non-

metallic mineral products” by 5.5%, “Manufacture of basic metals” by 4.8%, “Manufacture of beverages" by 

4.6%,  “Printing and reproduction of recorded media” by 1.9%,  “Manufacture of rubber and plastics 

products” by 1.1%, and “Manufacture of chemicals and chemical products “by 1.0%.  

On the other hand, in terms of annual change, comparing to March 2023, a decrease of 3.1% was recorded, 

due to the decrease in “Manufacture of basic metals” by 16.0%, followed by ‘’Printing and reproduction of 

recorded media.’’ By 9.1%, “Manufacture of refined petroleum products” by 8.0%, “Manufacture of 

beverages" by 5.6%, and “Manufacture of rubber and plastics products” by 2.9%, However, an increase was 

recorded in “Manufacture of Cement & other non-metallic mineral products" by 3.7%, “Manufacture of food 

products” by 1.6%, and “Manufacture of chemicals and chemical products” by 0.3%, Graph (3) shows the 

trend of IPI of manufacturing sector during March of 2023 until March of 2024.  

3. “Electricity, gas, supply”:  An increase of 13.0% was noticed in the production of “Electricity” between 

March 2024 and the previous month (February 2024). Compared with the corresponding month (March 

2023), a decrease of 3.1% was recorded. The Graph (4) shows IPI of “Electricity Supply” sectors, during 

March of 2023 until March of 2024.  

4. “Water Supply”: An increase of 5.3% was noticed in the production of ‘'Water’ between March 2024 and 

the previous month (February 2024). Compared with the corresponding month (March 2023), an increase 

of 1.3% was recorded. The Graph (5) shows IPI of “Water Supply” sectors, during March of 2023 until March 

of 2024.   

 

   These data and other detailed data and indicators are available on PSA website:        www.psa.gov.qa 

 

 

http://www.psa.gov.qa/
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 للإنتاج الصناعي الرقم القياسي 
 2024مارس

Industrial production Index 
March 2024 

 
   Table (1) Base year 2018=100                                                                                        100=2018(، سنة الاساس 1جدلل )         

 النشاط الاقتصادي 
 الوزن 

Weights 

 مارس 
Mar 

 2024 

 فبراير
Feb 

 2024 

 مارس 
Mar   
2023 

 نسبة التغير 

Economic Activity 
Percentage Change 

التغير  
 الشهري

التغير 
 السنوي

M-O-M Y-O-Y 

القياس ي للإنتاج   الرقم

 الصناعي
100.00 100.2 95.7* 103.5 4.7 -3.2 General Index (IPI) 

 Mining and quarrying 3.3- 4.8 103.8 *95.8 100.4 82.46 لاستزلال المحاجر  التعدين

النفط الخام والغاز  استخراج

 الطبيعي 
82.31 100.4 95.8* 103.8 4.8 -3.3 

Extraction of crude 
petroleum and natural gas 

الأخرى للتعدين   الأنشطة

 واستغلال المحاجر
0.15 103.1 98.7 104.7 4.5 -1.5 Other mining and quarrying 

 Manufacturing 3.1- 3.8 103.8 *96.9 100.6 15.85 التحويلية الصناعة

 1.6 7.6 122.2 115.4 124.2 0.28 المنتجات الغذائية صناعة
Manufacture of food 
products 

 Manufacture of beverages 5.6- 4.6 102.5 92.5 96.8 0.09 المشروبات صناعة

واستنساا وسائط   الطباعة

 الأعلام المسجّلة 
0.20 16.0 15.7 17.6 1.9 -9.1 

Printing and reproduction of 
recorded media 

المنتجات النفطية   صناعة

         المكررة
2.73 82.5 71.6* 89.7 15.2 -8.0 

Manufacture of refined 
petroleum products 

المواد الكيميائية   صناعة

 والمنتجات الكيميائية
9.05 104.3 103.3 104.0 1.0 0.3 

Manufacture of chemicals 
and chemical products 

منتجات المطاط  صناعة

 واللدائن
0.36 100.6 99.5 103.6 1.1 -2.9 

Manufacture of rubber and 
plastics products 

منتجات   الاسمنت و صناعة

  الأخرى  المعادن اللافلزية
1.55 88.6 84.0 85.4 5.5 3.7 

Manufacture of Cement & 
other non-metallic mineral 
products 

صناعة الفلزات القاعدية   

 )المعادن الاساسية( .
1.58 128.9 123.0 153.5 4.8 -16.0 Manufacture of basic metals 

الكهرااو لالزاا   إمدااات

 لالب ار لتكييف الهواو 
1.16 80.0 70.8 82.6 13.0 -3.1 

Electricity, gas, steam, and 
air conditioning supply 

الكهرباء والغاز   إمدادات

 والبخار وتكييف الهواء 
1.16 80.0 70.8 82.6 13.0 -3.1 

Electricity, gas, steam, and 
air conditioning supply 

 Water supply 1.3 5.3 97.9 94.2 99.2 0.53  الماو إمدااات

تجميع المياه ومعالجتها   

 وتوصيلها
0.53 99.2 94.2 97.9 5.3 1.3 

Water collection, 
treatment, and supply 

 Modified Data *                                                                                           *بيانات معدلة                                                                                                                             
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 Graph (1)رسم بياني 

 

 

 

 

  Graph(2)رسم بياني 
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  Graph(3)رسم بياني 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Graph (4)رسم بياني 
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 Graph (5)رسم بياني 
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